
 

Sprawozdanie z Rady Regionu Kujawsko – Pomorskiego Bydgoszcz 24.08.2024  

 
1. Przywitanie modlitwą o Pogodę Ducha 

2. Przedstawienie się uczestników spotkania z imienia i pełnionej służby. 

3. Odczytanie 12 tradycji AA - Jacek i 12 koncepcji dla służb AA w Polsce - Sławek. 

4. Sprawozdania z Intergrup 

 

 Alfa – Waldek 
W Intergrupie Alfa uczestniczą aktualnie 24 grupy AA. Zaktualizowano listę kontaktową do mandatariuszy i 
służebnych poszczególnych grup. Na bieżąco aktualizowany jest spis mityngów zarówno w internetowym spisie 
mityngów jak i w wersji papierowej.  Intergrupa pracuje w pełnej obsadzie. Bardzo dobrze sprzedaje się literatura AA. 
Intergrupa kontynuuje niesienie posłania do ZK w Koronowie, Potulicach oraz aresztów śledczych w Bydgoszczy i 
Bydgoszczy Fordonie. Obecnie nasze działania skupiają się na przekonywaniu funkcjonariuszy SW, do udziału w 
Regionalnych warsztatach Niesienia Posłania do ZK i AŚ, które odbędą się w Toruniu 28 września. Przedstawiciele 
grup roznoszą ulotki informacyjne do aptek i innych miejsc. Organizowane są wyjazdy do Świecia na Oddział XVI i 
detoks oraz do ośrodka dla bezdomnych w Jasieńcu. Zespół informacji publicznej uczestniczy, co 2 tygodnie w 
spotkaniu informacyjnym w WORD Bydgoszcz dla kierowców, którzy stracili prawo jazdy za jazdę pod wpływem 
alkoholu. Organizowane są również spotkania informacyjne dla pacjentów Ośrodka Leczenia Uzależnień BORPA w 
Bydgoszczy przy ul. Porazińskiej. Następne spotkanie Intergrupy Alfa odbędzie się 31.08.2024. Będzie to spotkanie 
sprawozdawczo – wyborcze. 
  

 Kopernik – Jacek 
Spotkanie intergrupy Kopernik odbyło się 10.08.2024 w salce grupy „Odwaga”. Grupa „Nadzieja” organizuje 

regularnie mityngi spikerskie, a we wrześniu wspólnie z grupą „Odwaga” organizuje warsztaty kroków. Grupa 

„Przymierze” Brodnica – w czerwcu zorganizowała warsztaty, w planach niesienie posłania do ZK w Barczewie.  

Mityngi w ZK odbywają się regularnie w czwartki o godzinie 16:30. Współpraca ze służbą więzienną bardzo dobra, 

przedstawiciele SW będą zaproszeni na Regionalne Warsztaty Niesienia Posłania do ZK i AŚ. Michał zaproponował, 

aby intergrupa podjęła działania zmierzające do skoordynowania niesienia posłania w zakresie in formacji publicznej. 

Po dyskusji i głosowaniu, wymaganą większością głosów, Michał został wybrany koordynatorem intergrupy w 

zakresie informacji publicznej. Mikołaj – kolporter intergrupy poinformował o nowych ulotkach: „Porady praktyczne 

w służbie kolportera” i „Do pracodawcy”. Dyżurny telefon intergrupy funkcjonuje prawidłowo. Szukający pomocy są 

kierowani na mityngi do poszczególnych grup. Jacek zaproponował, aby intergrupa zorganizowała warsztaty w 

zakresie poszczególnych służb. Następne spotkanie intergrupy Kopernik  12.10.2024. 

 

 Kujawska – Krzysztof w zastępstwie rzecznika 

Spotkanie sprawozdawczo – wyborcze w czerwcu ze względu na zbyt małą frekwencję nie doszło do skutku. W miesiącu 

lipcu ze względu na wakacje spotkanie intergrupy nie odbyło się. W sierpniu mimo słabej frekwencji sumienie 

intergrupy zdecydowało się przeprowadzić głosowanie, zgodnie z sugestiami określonymi w Karcie Zgromadzenia 

Intergrupy Kujawskiej. Na pełniącego obowiązki skarbnika została wybrana Bożena z grupy „Niedziela”, p.o. sekretarza 

został wybrany Leszek z grupy „Nowe Życie”, obowiązki kolportera przyjął Romek z grupy „Nowe Życie”. W każdy 

pierwszy poniedziałek miesiąca w mityngu grupy „Ostoja” uczestniczy 2 osadzonych z ZK w Inowrocławiu.  

 

 Ziemia Chełmińska – Sławek                                                                                                                                                                                          
Od  ostatniego spotkania Rady Regionu odbyły się dwa spotkania robocze Intergrupy Ziemia Chełmińska. W 
spotkaniach uczestniczyli przedstawiciele 11 grup. Grupy zrzeszone w intergrupie Ziemia Chełmińska niosą posłanie 
do ZK w Grudziądzu, oddział detoksykacyjny i oddział leczenia uzależnień w Świeciu. Intergrupa rozważa ponowienie 
cyklu warsztatów kroków i tradycji. Na grupie „Starówka” w Chełmnie odbył się mityng rocznicowy – 1 rocznica Jurka 
i 15 rocznica Andrzeja. Trudności ze sprawozdaniami ze spotkań intergrupy. Sekretarz Ania przebywa za granicą, a 
zastępca sekretarza ze względu na wykonywaną pracę rzadko uczestniczy w spotkaniach intergrupy. 
                                                                                                                                                                            

 Ziemia Włocławska – Wojtek    

Ostatnie spotkanie odbyło się 13.07.2024. W skład intergrupy wchodzi 12 grup. Praktycznie codziennie we 

Włocławku i okolicach odbywają się mityngi. Spis mityngów jest na bieżąco aktualizowany, jeżeli zachodzi taka 

potrzeba.  Dnia 07.07.2024 na „Słodowie” we Włocławku odbyły się plenerowe spotkania pod szyldem „ Z Expo 

Zdrowie ” gdzie można było zaczerpnąć informacji na temat uzależnienia od alkoholu. Paweł, przewodniczący zespołu 

ds. niesienia posłania i kontaktów z terapeutami udzielał niezbędnych informacji, rozdawał ulotki i broszury oraz 

wizytówki AA, z numerem kontaktowym do dyżurnego AA Włocławek. Cztery osoby skorzystały z porad specjalistów i 

zrobiły test na uzależnienie od alkoholu. Chętni mogli też otrzymać adresy placówek i ośrodków terapeutycznych. 

Wszystkie informacje dotyczące grup i intergrupy, na bieżąco przekazujemy do internetu. 

 

 

 

 

5. Sprawozdanie Delegatów KSK 



 Jachu – Delegat KSK – Komisja Organizacyjna 24.06.2024. Na zaproszenie przewodniczącego komisji w spotkaniu 

uczestniczyła Beata z Łodzi – przewodnicząca powierniczego zespołu ds. inwentury, audytu, finansów, wydarzeń 

ogólnopolskich o dostępności AA. Beata w swoim wystąpieniu przedstawiła prace zespołu powierniczego, mówiąc 

między innymi o:  

- terminarzu i składzie zespołu; 

- organizacji tegorocznych Ogólnopolskich Warsztatów Dostępności AA w Porszewicach, w tym o warsztacie dot. 

kwestii bezpieczeństwa w AA i propozycji winiety i ulotki w tym temacie; 

- projekcie prezentacji multimedialnej dot. bezpieczeństwa w AA; 

- projekcie powstania zespołu zadaniowego przy ZP dot. bezpieczeństwa w AA; 

- konieczności dalszych prac nad kwestiami szeroko pojętej dostępności i bezpieczeństwa w AA, również na 

intergrupach i mityngach; 

- projekcie ankiety dot. dostępności w AA; 

- projekcie ulotki / broszury o związku koncepcje – służby; 

- krótkiej wersji Przewodnika Dostępności; 

- planach na kolejne ulotki czy materiały na stronie internetowej pomocne służebnym i zainteresowanym; 

- 50-leciu AA w Polsce;  

- oszacowaniu kosztów tłumaczenia WK na PJM. 

 

Po wystąpieniu Beaty pojawiły się pytania:                                                                                                                                                                                                                   

- czy planowane są ogólnopolskie warsztaty dla mandatariuszy: 

  Odp. – do tej pory nie było rozmów, temat do rozważenia gdyby znalazła się grupa osób z inicjatywą, jednak mogłoby 

to być trudne do realizacji na przewidywaną ogromną liczbę uczestników. 

- czy planowany jest łatwiejszy dostęp do Przewodnika Dostępności AA, ponieważ jest on „schowany” na stronie i 

wymaga kilku kliknięć, co jest utrudnieniem dla użytkowników: 

  Odp. – trwają nad tym prace, pragnieniem jest umieszczenie Przewodnika w sposób ułatwiający dostęp do niego 

- czy można przybliżyć temat ulotki o koncepcjach: 

  Odp. – zamysłem jest przypisanie danej Koncepcji do struktury danej służby.  

- czy pytania do inwentury RP są rozsyłane wcześniej i ile trwa inwentura: 

  Odp. – tematy są zaskoczeniem i nie są wysyłane wcześniej, wprowadzenie trwa 5 – 10 minut gdzie przedstawiony 

jest temat inwentury, a sama inwentura trwa 1,5 – 2 godzin. 

 

W dalszej części spotkania nastąpił wybór członków komisji oddelegowanych do prac przy ZP. Oddelegowani zostali 

Ewa z Regionu Katowice i Mirek z Regionu Galicja. 

 

Kolejnym tematem spotkania była propozycja rozważenia możliwości organizacji ogólnopolskich warsztatów dla 

mandatariuszy. W wyniku dyskusji ustalono konieczność konsultacji w regionach dot. zasadności warsztatów oraz w 

przypadku pozytywnego rezultatu konsultacji – powołanie zespołu zadaniowego ds. ich organizacji. 

   

 Agnieszka  

- KLiP w ostatnim czasie zajmuje się organizacją przyszłorocznych ogólnopolskich warsztatów kolporterów i literatury, 

które odbędą się w Szczyrku w dniach 28-30.03.2025r. Poszczególni członkowie komisji pełnią również służby w 

zespołach zadaniowych, takich jak Inwentura KSK AA w Polsce oraz zespół ds. aktualizacji Poradnika dla służb AA. 

Dwóch członków KLiP jest łącznikami pomiędzy ogólnopolskimi pismami AA w Polsce tj. Zdrój i Nadzieja. Ostatnio 

naszym gościem była Iza, przewodnicząca Rady Powierników Służby Krajowej AA w Polsce i dyskutowaliśmy jak 

poprawić komunikację między delegatami a powiernikami. 

6. Sprawozdanie powiernika 

 Szymon – powiernik klasy A i Paweł – powiernik klasy B niestety nie mogli uczestniczyć w spotkaniu Rady Regionu. 

                                                                                                                                                            

7. Sprawozdania służb regionu 

 Redaktor biuletynu „Wisła” - Paweł 

Redakcja biuletynu spotyka się on-line raz na dwa tygodnie. Ostatnie wydanie biuletynu rozeszło się praktycznie do 

zera, z magazynu BSK rozeszły się również wszystkie poprzednie wydania, więc na chwilę obecną magazyn jest pusty, 

jeśli chodzi o Wisłę. Od objęcia przeze mnie służby redaktora nakład „Wisły” zwiększył się o 100 egzemplarzy. 

Redakcja zakupiła rollup reklamowy na zlot 50-lecia w Poznaniu. Został on ufundowany przez grupę Przystań z 

Bydgoszczy. W redakcji zaszły małe zmiany, do zespołu dołączyła Wioletta z Bydgoszczy, jako korektor i Marcin, który 

pomaga Kamilowi w pozyskiwaniu artykułów. W tej chwili mamy już materiały na dwa następne wydania biuletynu. 

Na 50-leciu AA w Poznaniu można było się zapoznać z archiwum „Wisły”, od pierwszego do dwudziestego numeru, 

również numer zerowy, który był zatwierdzony przez Region. Jest to zbiór prywatny przyjaciela Adama. 

 

 Łącznik ds. Internetu – Witek 

Na przełomie lipca i sierpnia nastąpiła zmiana dostawcy usług, jeśli chodzi o informator. Opłata prawdopodobnie 

będzie niższa niż za usługę w fresh mailu. Cały czas trwają poprawki w nowym informatorze, jeśli chodzi o 

funkcjonalność i przejrzystość przesyłanych informacji. 213 adresów zostało przepisanych do nowego informatora, 

ale jeżeli ktoś nie otrzymuje wiadomości to powinien poszukać w innych folderach poczty, tak jak to było na początku 

działania fresh maila.   Jeżeli chodzi o sprawozdania z Rady Regionu to ukazują się one bez informacji finansowych 

dotyczących sprawozdania skarbnika. Co do sprawozdań z intergrup poprosił, aby zwrócić większą uwagę na pisownię 



przy redagowaniu. Chodzi tu głównie o zamieszczanie informacji niezwiązanych ze wspólnotą, a czasem wręcz 

łamiące nasze tradycje. Jeżeli chodzi o zamieszczanie informacji o wydarzeniach w grupie czy intergrupie, to powinny 

zawierać konkretne informacje dotyczące wydarzenia i tak jak w sprawozdaniach nie powinno się podawać informacji 

niezwiązanych ze wspólnotą AA. 

 

 Łącznik ds. ZK i AŚ – Sławek 

Systematycznie spotykamy się na grupie WhatsApp z intergrupowymi łącznikami ZK i AŚ, omawiając bieżące 

działania, zarówno te, które udaje się zrealizować, ale także te, które napotykają na przeszkody. Wspólnie 

dyskutujemy nad rozwiązaniami. Systematycznie biorę też udział w powierniczym zespole ds. ZK i AŚ. Region 

Kujawsko – Pomorski miał swój akcent, jeżeli chodzi o ZK i AŚ na 50-leciu AA w Poznaniu. Podczas mityngu on-line w 

ramach panelu „Wolność mimo krat”, trzy ZK z naszego regionu były połączone on-line oraz spikerem był Tomek z 

Inowrocławia, który kroki stawiał jeszcze w ZK Potulice. Z bieżących działań to we wrześniu ma się odbyć spotkanie 

informacyjne w OZ Toruń, podzielone na 2 tury, osobno dla działu penitencjarnego i pracowników ochrony. Te same 

działania planujemy w ZK Inowrocław. Jeśli chodzi o organizację spotkania informacyjnego w Okręgowym 

inspektoracie SW, to cały czas czekamy na taką możliwość. Dotychczas było to niemożliwe do zrealizowania ze 

względu na okres urlopowy. Wszyscy łącznicy intergrupowi dokładają starań, aby we wrześniowych warsztatach 

niesienia posłania do ZK i AŚ wzięło udział jak najwięcej profesjonalistów. Jeżeli chodzi o same warsztaty do mamy 

wszystko dopięte na ostatni guzik. Natomiast w sprawie organizacji ogólnopolskich warsztatów niesienia posłania do 

ZK i AŚ w przyszłym roku w Licheniu, to pod koniec roku jestem umówiony z menadżerem ośrodka, w sprawie 

omówienia sposobu rejestracji, cen itp. Powołaliśmy też liderów zespołów zadaniowych przy organizacji warsztatów. 

    

 Sekretarz - Ewa 

Sprawozdanie z poprzedniego spotkania Rady Regionu ukazało się w Informatorze Regionu Kujawsko - Pomorskiego. 

Podziękowania dla rzeczników intergrup za sprawozdania na piśmie, znacznie ułatwia to redagowanie sprawozdania 

ze spotkań Rady Regionu. 

 

 Rzecznik - Bartosz. 

W ostatnim czasie skupiałem się na prezentacji naszego regionu na 50-leciu AA w Polsce. Stały kontakt ze służebnymi 

regionu i intergrup, szczególnie z Witkiem ze względu na zmianę dostawcy usługi naszego informatora. 

 

 

 Skarbnik – Józef, przedstawił sprawozdanie finansowe. Po wpłatach z intergrup, rozliczeniu kosztów dojazdu 

służebnych regionu, zwrocie kosztów wyjazdu na warsztaty delegatów i zabezpieczeniu 50% kosztów warsztatów 

niesienia posłania do ZK i AŚ, w kasie regionu posiadamy 4110 zł. 

 

Ustalono tematy mityngów na zlot radości oraz wyznaczono intergrupy odpowiedzialne za prowadzenie 

poszczególnych mityngów.  

 

8. Wolne wnioski i inne zgłaszane zagadnienia - dyskusja 

1) Sławek – wniosek o zabezpieczenie 50% kosztów tj. 500 zł, Regionalnych warsztatów łączników ZK i AŚ. Wniosek przyjęty. 

2) Sławek złożył wniosek na temat organizacji warsztatów tradycji. Po dyskusji ustalono, że na listopadowym spotkaniu zespół 

zadaniowy ds. organizacji warsztatów, przedstawi plan, według którego odbywać się będą warsztaty. Do udziału w zespole 

wstępnie zgodzili się dołączyć m.in. Adam i Jachu. 

3) Bartosz – rekomendacja Janusza na delegata do komisji informacji publicznej. Janusz przekazał, że na spotkanie rady 

regionu jechał z wątpliwościami czy będzie mógł podjąć służbę delegata, ale po wysłuchaniu dyskusji i przedstawianych tu 

spraw dotyczących tradycji i służb, podjął decyzję, że jest gotów przyjąć służbę delegata 

 

9. Zlot radości Pieczyska 2024 

- Henio - w zasadzie wszystkie pokoje w OW Rewita zostały zarezerwowane. Jestem po rozmowie z kierownictwem OW 

Promenada – jeżeli ktoś chciałby wziąć udział w zlocie, może zamówić nocleg w OW Promenada z wyżywieniem w OW Rewita. 

  

10. Zgromadzenie Sprawozdawczo – Wyborcze Rady Regionu Kujawsko – Pomorskiego odbędzie się 16 listopada 2024 roku we 

Włocławku o godzinie 10:00. 

 

11. Spotkanie zakończono Deklaracją odpowiedzialności. 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                                                                     Ewa AA - sekretarz 


